
رضائیان: 
نقش جهان هم 

مثل آزادی میزبان 
بانوان باشد

رامیــن رضائیان ســتاره ملی پوش 
تیــم ســپاهان دربــاره کیفیــت 
پاییــن پخــش زنــده تصاویــر زنــده 
تلویزیونــی از اصفهــان می گویــد: 
»کیفیت تصاویر باید به روز باشد 
و در حــد لیاقــت مــردم اصفهــان 
نبــود. از شــما خواهــش می کنــم؛ 
مــن و تمــام مــردم اصفهــان. قــرار 
اســت ایــن تیم در لیــگ قهرمانان 
آســیا بــازی کنــد تا مــردم اصفهان 
و  ا  » . ببیننــد بهتــری  یــر  و تصا
دربــاره حضــور زنــان اصفهــان 
در ورزشــگاه نقــش جهــان ایــن 
طــور می گویــد: »صحبتــم بــا آقای 
مهــدی تــاج رئیــس فدراســیون 
فوتبال اســت و ایــن خواهش را از 
آقــای ســاکت عضو هیأت رئیســه 
فدراســیون هــم دارم. اگــر قــرار 
اســت اســتادیوم آزادی میزبــان 
بانوان خوب سرزمینم بشود،  باید 
شــهر اصفهــان هم میزبــان بانوان 
عزیــز اصفهانی شــود. مــن و تمام 
بازیکنــان و مــردم خــوب اصفهان 
از شما خواهش می کنیم،  شرایط 
حضــور بانــوان را در اســتادیوم 
نقش جهان فراهــم کنید. اگر قرار 
اســت اســتادیوم آزادی میزبــان 
بانــوان باشــد،  باید شــهر اصفهان 

هــم میزبــان بانــوان باشــد.«

 
اعتراض سایپا در 
کمیته استیناف 
بی سرانجام ماند

پــس از شــکایت باشــگاه ســایپا 
از باشــگاه شــمس آذر قزویــن 
بــت اســتفاده تیــم فوتبــال  با
بــا  زیکنــی  ز با ه ا یــن باشــگا ا
کارت معافیــت جعلــی،  کمیتــه 
انضباطی فدراســیون فوتبال سه 
امتیــاز از تیــم قزوینی برای فصل 
آینــده کســر کــرد. ایــن اتفــاق،  
خودروســازان را بــر آن داشــت 
تــا اعتــراض خــود را نســبت بــه 
رأی صــادره در کمیتــه اســتیناف 
فدراســیون نیــز مطــرح کننــد. 
مدیــران باشــگاه ســایپا اعــام 
کردنــد اگــر در ایــن کمیتــه بــه 
نتیجــه نرســند،  شــکایت خــود را 
بــه فیفــا و دادگاه CAS می برنــد. 
کمیتــه اســتیناف رأی خــود را 
دربــاره ایــن پرونــده صــادر کــرده 
اســت کــه اعضــای ایــن کمیتــه،  
رأی کمیتــه انضباطــی را تأییــد 
کردند. به این ترتیب شــمس آذر 
قزویــن،  فصل جدید لیگ برتر را 
با ســه امتیاز منفی آغاز می کند و 
خبری از بازگشــت به لیگ دسته 

اول نخواهــد بــود.
 

 جدایی رسمی 
۴ بازیکن سپاهان

باشــگاه ســپاهان در آســتانه 
شــروع فصــل جدیــد تکلیــف 
چهــار بازیکــن خــود را مشــخص 
زیکنــان راهــی  یــن با کــرد و ا
تیم هــای دیگــری خواهند بود. با 
اعام رســمی باشــگاه ســپاهان،  
محمدرضا حسینی و جال الدین 
علی محمــدی بــه صــورت قطعی 
د  و همچنیــن محمــد علی نــژا
و عیســی مــرادی بــه صــورت 
قرضــی از ایــن تیــم جــدا شــدند. 
مقصــد بعدی مرادی شــمس آذر 
و مقصــد بعــدی علی نــژاد بــه 
احتمــال فــراوان فــولاد خواهــد 
بــود. جدایــی علی محمــدی از 
یــن تیــم در شــرایطی اســت  ا
کــه او کاپیتــان اول تیــم فوتبــال 
ســپاهان در فصــل گذشــته بود. 
همچنیــن محمدرضــا حســینی 
اواســط فصل گذشــته به صورت 
قرضــی راهــی گل گهــر ســیرجان 
و شــاگرد امیــر قلعه نویــی شــد. 
باشــگاه ســپاهان ســال گذشــته 
بــرای جــذب محمــد علی نــژاد از 
لومینیــوم اراک رضایتنامــه ۹  آ
میلیــارد تومانــی ایــن بازیکــن را 

تقبــل کــرده بــود.
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عیسی آل کثیر

شماره هفت سپاهان

یکــی از پرســروصداترین خریدهــای پنجــره  نقــل و انتقالاتــی فوتبــال ایــران در 
تابستان 1۴۰۲ به جابه جایی عیسی آل کثیر از پرسپولیس به سپاهان اختصاص 
پیدا کرد. خریدی که به واسطه اعداد مطرح شده پیرامون آن و همچنین رقابت 
شــدید دو تیــم، بــا واکنش های زیادی همراه شــد اما بازیکن جدید ســپاهانی ها 
بی توجه به تمام حواشــی در این مدت تمریناتش را پشــت ســر گذاشــت. او در 

فصــل جدیــد با پیراهن شــماره ۷ ســپاهان به میــدان خواهد رفت.

نساجی

قرارداد ۳ ساله با مهاجمی ۱۹ ساله

تیم فوتبال نساجی قرارداد سه ساله ای را با یک مهاجم 1۹ ساله مازندرانی 
منعقد کرد. احد جمشیدی مهاجم 1۹ ساله و از استعدادهای بومی فوتبال 
مازنــدران امــروز بــا حضــور در باشــگاه نســاجی، قرارداد ســه ســاله ای را به 
امضــا رســاند. ایــن بازیکن که طی هفته های اخیــر در تمرینات تیم فوتبال 
نســاجی حضور داشــته اســت، بعد از تأیید ســیدمهدی رحمتی با باشــگاه 

قرارداد حرفه ای بســت.

سجاد شهباززاده

مهاجم جدید مس

ســجاد شــهباززاده، مهاجــم باتجربــه فوتبــال ایــران کــه فصــل گذشــته در 
اســتقلال تــوپ مــی زد، بــا تأییــد ســاکت الهامــی و بعــد از توافــق بــا مدیران 
باشــگاه رســماً به مس رفســنجان پیوست. شــهباززاده که سابقه پوشیدن 
تیم هــای اســتقلال، آلانیااســپور ترکیــه، القطــر، ســپاهان، ســایپا و... را در 
کارنامــه دارد، در لیــگ بیســت ویکم بــا پیراهن ســپاهان ۲۰ گل زد و عنوان 

آقــای گلــی لیــگ برتــر را به دســت آورد.

در آینه
فوتبال ایران

 zخبر

ســازمان لیــگ فوتبــال ایــران برنامــه 
رقابت هــای پنــج هفتــه ابتدایی لیگ 
برتــر را در حالــی اعــام کــرده که طبق 
آن، باید مســابقات هفته نخســت در 
روزهای پنجشــنبه و جمعه، دوازدهم 
و ســیزدهم مردادماه برگزار شود، اما 
درخواســت برخــی باشــگاه ها بــرای 
تعویــق بازی هــا ممکــن اســت ایــن 

تاریــخ را تغییــر بدهــد.
گفته می شــود ۱۰ باشــگاه لیگ برتری 
درخواســت خــود را بــه ســازمان لیگ 
بــرای تعویــق یک هفته ای مســابقات 

اعــام کردنــد و بــه همیــن دلیــل 
احتمــال رقــم خــوردن ایــن اتفــاق 
وجــود دارد و فدراســیون فوتبــال و 
ســازمان لیگ نســبت به بررســی این 
موضــوع اقــدام نموده انــد تــا پــس از 
تصمیم گیــری لازم، اطاعیــه صــادر 

کننــد.
کمیتــه  ئیــس  ر  ، ی مهــد ســهیل 
مســابقات ســازمان لیــگ فوتبــال 
دربــاره احتمــال تعویــق مســابقات 
هفتــه اول لیــگ برتــر عنــوان کــرد: 
ده و  قــی نیفتــا تفا ا »هنــوز هیــچ 

» ســت. ا نشــده  تصمیم گیــری 
او ادامــه داد: »بــه طــور قطعــی تــا ۲۴ 
ســاعت آینــده و عصر فردا سه شــنبه 
دربــاره تعویــق یــا برگــزاری مســابقات 
هفتــه اول لیــگ برتــر تصمیم گیــری 

خواهــد شــد.«
رئیــس کمیتــه مســابقات ســازمان 
لیگ یادآور شد: »ما آماده هستیم تا 
همه چیز را طبق شرایط نرمال برگزار 
کنیــم، اما منتظر تصمیم گیری نهایی 

از مراجع دیگر هســتیم.«
با این شــرایط بایــد منتظر ماند و دید 

مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
بــا تعویــق مســابقات هفتــه اول لیگ 
برتــر موافقــت خواهــد کرد یا دســتور 

بــه انجــام بازی هــا می دهد.
گفتنــی اســت، در شــرایطی هنــوز 
وضعیــت برگــزاری مســابقات هفتــه 
اول مشــخص نیســت کــه برخــی 
تیم هــای میهمــان از جملــه پیــکان 
صبــح فــردا بــه شــهر محــل برگــزاری 
بــازی خــود می روند و تعویــق بازی ها، 
برنامه برخی تیم ها را نیز دســتخوش 

تغییــر می کنــد.

چطور شد که یک دفعه تصمیم 
به خداحافظی از داوری فوتبال 

گرفتی؟
یک دفعه نبود. در ســال ۲۰۲۰ و در واقع 
زمانی کــه من و مهســا قربانــی کاندیدای 
قضــاوت در جــام جهانــی فوتبــال زنــان 
شــدیم، می خواســتم در جــام جهانــی 
۲۰۲۳ از داوری خداحافظــی کنم اما این 
اتفاق نیفتاد که حالا در چنین شــرایطی 
کنــار بــروم. البتــه بــا توجــه بــه قانــون 
جدیــد فدراســیون فوتبــال و محدودیت 
ســنی کــه بــرای داور گذاشــتند و داوران 
بــالای ۴۵ ســال باید بازنشســته شــوند، 
بــه خــودم گفتــم ۱۴ ســال حضــور در 
لیســت بین المللــی کافــی اســت و کنــار 
مــی روم تــا جــا بــرای جوان هــا بــاز شــود. 
بــاز هــم می گویــم می خواســتم بعــد از 
جــام جهانــی خداحافظی کنم اما نشــد. 

ضمــن اینکــه اتفاقــات در فدراســیون 
فوتبــال روبــه بهبــود نیســت و نشــانی از 
پیشــرفت نمی بینــم، بــه همیــن دلیــل 
اســفند ۱۴۰۱ به فدراســیون اعــام کردم 
دیگــر نمی خواهــم قضــاوت کنــم. البته 
تــا پایــان ۲۰۲۳ در لیســت بین المللــی 
هســتم و مســابقات المپیــک را پیــش 

رو دارم.
مگر به ۴۵ سالگی نزدیک شدی 

که تصمیم گرفتی جا را به جوان ها 
بدهی؟

بلــه، مــن ۲۳ مرداد ۴۵ ســاله می شــوم. 
البته فیفا محدودیت ســنی را برداشــت 
و معتقــد اســت بایــد از داوران باتجربــه 
اســتفاده کــرد امــا مــن تصمیــم گرفتــم 

کنار بــروم.
چه برنامه ای برای آینده داری؟

در دوره هــای نظارت و مدرســی شــرکت 
می کنــم تــا بتوانــم از ایــن به بعــد در این 

جایــگاه در فوتبال باشــم.
البته ظاهراً هنوز یک دوره 

مسابقات پیش رو داری.

بلــه، اباغ مســابقات مقدماتی المپیک 
را گرفتــم امــا هنــوز مشــخص نیســت 
کجــا بایــد برویــم چون ازبکســتان، چین 
و اســترالیا میزبان هســتند و بــا توجه به 
اینکــه اســترالیا در گروه ایــران قرار دارد، 
ایــن یــک گزینه برای ما حذف می شــود.

با مهسا قربانی هستی؟
نــه، در ایــن رقابت هــا بــا مهنــاز ذکایــی 

. هســتیم
به نظر می رسید بیشتر با قربانی 

بودی.
بلــه، البتــه امســال کنــار داوران جــوان 
زیــادی بودم. آتنا و چند داور دیگر. البته 
امیدوارم شــرایط برای این داوران جوان 
بهتــر پیش بــرود. اینکه کاندیدا شــوی و 
بــه خاطــر نبــود VAR و قضــاوت نکــردن 
مســابقات مــردان، کنــار بــروی خیلــی 
ســخت اســت. ۲۲ ســال اســت که داور 
هســتم امــا هیچ وقــت از کمیتــه داوران 
فدراســیون فوتبــال برنامــه ندیــدم. اگــر 
قــرار اســت بــه فکــر جوانگرایی باشــند، 

بایــد برنامه داشــته باشــند.

ظاهراً خیلی ناراحت هستی که به 
آرزو و رویایت نرسیدی.

خیلــی. آرزو و رویــای هــر داوری قضــاوت 
در جــام جهانــی اســت. مــن و مهســا 
قربانــی در یــک قدمــی ایــن اتفــاق بزرگ 
قــرار داشــتیم امــا کــم  کاری فدراســیون 
فوتبال که به خاطر نبود VAR و قضاوت 
نکــردن فوتبــال مــردان بــود، بــه راحتــی 
ایــن فرصــت را از دســت دادیــم. بــه هــر 
حــال مــن المپیک رفتــم و اولیــن داوری 
بــودم کــه ابــاغ نهایــی المپیــک ۲۰۱۴ را 
داشتم. بعد از من هم گاره در المپیک 
جوانــان ۲۰۱۸ ابــاغ گرفــت. متأســفانه 
رؤیــا و آرزوی قضــاوت در جام جهانی را از 

دســت دادیــم.
حالا فکر می کنی به عنوان ناظر 
می توانی این رقابت ها را تجربه 

کنی؟
قطعــاً همین طــور اســت. دیگــر در 
داوری انگیــزه نــدارم امــا بــه عنــوان ناظر 
می خواهــم حضــور در جــام جهانــی را 
تجربه کنم. البته بســتگی به فدراسیون 

فوتبال خودمان دارد. اگر معرفی شوم و 
راه باز شــود، می توانم به این خواســته ام 

برســم.
شاید می شد همچنان در داوری 
بمانی و این رؤیا را در آنجا دنبال 

کنی.
دلســرد شــدم و انگیــزه هــم نــدارم. مــا 
خیلــی تــاش کردیــم که به نحو احســن 
کارهــا را پیــش ببریم. اتفاقاتــی افتاد که 
قبــاً در مــورد آن صحبــت کــردم. همــه 
چیــز را نمی شــود گفــت امــا بایــد بگویم 
بــه مــا اجــازه ندادند. تنها دلخوشــی مان 
این اســت کــه خودمان کم نگذاشــتیم. 
یــک ســری اتفاقــات افتــاد و یــک عــده 
نمی خواســتند. کــم کاری شــد و البتــه 
کرونــا هــم تأثیــر داشــت. مســابقات 
جوانان و نوجوانان هر ۲/۵ ســال یک بار 
برگزار می شود که ۲۰۲۰ برگزار شد و بعد 
پاندمی کرونا روال مسابقات را به هم زد. 
زمانی که من و مهســا کاندیدای قضاوت 
در جــام جهانــی شــدیم، مطمئــن بودیم 
می توانیم در لیست نهایی قرار بگیریم. 
تمــام توان مــان را گذاشــتیم کــه در جام 
جهانــی حضــور داشــته باشــیم امــا یــک 

ســری اتفاقــات مانع شــد.
با این شرایط داوران جوان هم 

انگیزه شان را از دست خواهند داد.
امیــدوارم اینطــور نشــود. اگــر بحــث 
جوانگرایــی مطرح شــده باید بــه داوران 
جــوان کمــک کــرد. مــن خــودم ۳ ســال 
است در استان خودم )خراسان رضوی( 
داور جــوان تربیــت می کنــم. خــودم از 
جوانگرایــی اســتقبال می کنــم. فقــط 
مطــرح کــردن بحــث جوانگرایــی، معنــا 
و مفهومــی نــدارد. بایــد برنامــه داشــت 

و کار کــرد.
اما گفته می شود در زمان ریاست 
مهدی تاج در فدراسیون فوتبال، 

شرایط برای داوران همیشه بهتر بود.
تــا الان اتفاق خاصی نیفتاده. شــاید من 
جزئیــات را نمی بینــم امــا تــا حــالا اتفــاق 
خاصــی در رابطــه بــا زنــان داور نیفتــاد و 
تغییــری حاصل نشــده اســت. امیدوارم 
شــرایط بــرای داوری زنــان بهتــر شــود و 

شــاهد درخشــش آنها باشــیم.

انســیه خبــاز مافی نــژاد داور بین المللــی فوتبــال کــه یکــی از کاندیداهــای قضــاوت در جام جهانی ۲۰۲۳ فوتبال زنان اســترالیا بود، به خاطر کم کاری فدراســیون فوتبال و قضاوت نکردن مســابقات مردان، شــانس قضاوت 
در این رقابت های مهم را از دســت داد. مســابقاتی که برایش یک آرزو و رؤیا بود اما به خاطر مهیا نشــدن شــرایط، آن را از دســت داد تا دلســرد و بی انگیزه شــود. مافی نژاد که حالا قصد دارد دوره های نظارت و مدرســی 

فیفا را پشــت ســر بگــذارد، درباره دلیــل خداحافظی و برنامه های آینــده اش صحبت می کند.

انسیه خباز مافی نژاد بعد از خداحافظی از داوری: 

دلسرد و بی انگیزه شدم

 zمصاحبه

خبر مهم درباره لیگ برتر تا ۲۴ ساعت آینده

   سه شنبه   ۱0 مرداد  ۱402  سال بیست وهفتم   شماره 7۳65

سمیرا شیرمردی
خبر نگار

آرزو و رویای هر 
داوری قضاوت در 

جام جهانی است. من 
و مهسا قربانی در 

یک قدمی این اتفاق 
بزرگ قرار داشتیم اما 
کم  کاری فدراسیون 
فوتبال که به خاطر 

نبود VAR و قضاوت 
نکردن فوتبال مردان 

بود، به راحتی این 
فرصت را از دست 

دادیم


